
HOOLEKOGU KOOSOLEKU PROTOKOLL  
 

Otepää Gümnaasium              2. aprill 2024 nr   
 

Algus kell 16.00, lõpp kell 17.00 

 

Hoolekogu koosolekut juhatas: Tarmo Pilv 
Hoolekogu koosolekut protokollis: Leana Pauskar 

Koosolekul osalesid: Ester Haas, Triin Kalda, Ain Laane, Katrin Lang, Leana Pauskar, Tarmo Pilv, 

Jorma Riivald, Romet Silm, Maire Murumaa 
Koosolekult puudusid:  Maarja Raud 
 

KOOSOLEKU PÄEVAKORD:  

Päevakord: 

1. Järelvalve õiendi täitmise info 
2. Ülevaade õppe- ja kasvatustöö tulemustest II trimestril 
3. Koolikorralduslik info 
4. Vastus T. Kalda 19.03.24 kirjale  
5. Jooksvad küsimused 

 
Päevakorra kinnitamine 
 
Hoolekogu otsus: päevakord kinnitatud. 
 
1. Järelvalve õiendi täitmise info 
 
Direktor Maire Murumaa andis ülevaate Haridus- ja Teadusministeeriumi poolt teostatud järelvalve 
õiendi täimise kohta: 
 
Järelevalve täitmine tähtajaga 1.04.2024: 
 
1. 1.7.1. Tagada kooli õppekava kooskõla Vabariigi Valitsuse 06.01.2011. a 
määruses nr 1 „Põhikooli riiklik õppekava“ kehtestatuga vastavalt käesoleva õiendi 
punktides 1.1 ja 1.3. kirjeldatule. Täitmise tähtaeg: 01.04.2024- pikenduse 
taotlemine kokkuleppel tähtajaga 1.09.2024 
 
1.7.2. Tagada kooli õppekava kooskõla Vabariigi Valitsuse 06.01.2011. a määruses 
nr 2 „Gümnaasiumi riiklik õppekava“ kehtestatuga vastavalt käesoleva õiendi 
punktides 1.2. ja 1.5. kirjeldatule. Täitmise tähtaeg 01.04.2024- pikenduse 
taotlemine kokkuleppel tähtajaga 1.09.2024 
 
2.8. Tagada, et õpilaste ja lastevanemate teavitamine hindamise korraldusest ning 
hinnetest ja hinnangutest toimuks kooskõlas põhikooli- ja gümnaasiumiseaduse § 55 
lõikes 3 kehtestatuga. Tähtaeg alates õiendi teatavakstegemisest, tõendavate 
dokumentide esitamise tähtaeg 01.04.2024. 
 
3.5.2. Tagada kooli arengukava koostamine ja kehtestamine, lähtudes põhikooli- 
ja gümnaasiumiseaduse § 67 lõigetest 1 ja 2. Täitmise tähtaeg: 01.04.2024. 
 



4.9.2. Tagada õpilastele tõhustatud ja eritoe rakendamine vastavalt koolivälise 
nõustamismeeskonna soovitustele, lähtudes põhikooli- ja gümnaasiumiseaduse § 
48 lõikest 1 ja § 49 lõigetest 1 ja 2. Täitmise tähtaeg: alates õiendi 
teatavakstegemisest, tõendavate dokumentide esitamise tähtaeg: 01.04.2024 
 
2. Ülevaade õppe- ja kasvatustöö tulemustest II trimestril 
 
Direktor Maire Murumaa andis ülevaate õppe- ja kasvatustöö tulemustest II trimestril. 
 
15. märtsi 2024 seisuga oli Otepää Gümnaasiumis õpilaste nimekirjas (1.-9. klass) kokku 320 
õpilast: I kooliaste (1.-3. klass) 104 õpilast, II kooliaste (4.-6. klass) 96 õpilast ja III kooliaste 
(7.-9. klass) 120 õpilast. 
 
Otepää Gümnaasiumi gümnaasiumiastmes õppis seisuga 15.03.2024 
kokku 70 õpilast: 10. klass - 24 õpilast, 11. klass - 27 õpilast, 12. klass - 
19 õpilast 
 
Anti ülevaade: 
- kui palju on hindele „5” õppijaid 
- kui palju on hindele „4” ja „5” õppijaid 
- kui palju on hindele „1” ja „2” õppijaid 
- kui palju on puudumisi (põhjendatud ja mittepõhjendatud) 
 
 
3. Koolikorralduslik info 
 
Direktor Maire Murumaa andis ülevaate koolis toimuvast ja tehtavast: 

• Valmimisjärgus sisehinidamise kord.  

• 9.04- 12.04 piirkonna ja lähiümbruse koolide külastus. Eesmärgiks tutvustada 

õppimisvõimalusi Otepää Gümnaasiumi 10. klassis. 

• Õpilaste osalemine spordivõistlustel, õpilasvõistlustel, KIK õppekäikudel jne 

• 22.04- 26.04 Koolivaheaeg 

• 22.04.2024 eesti keele riigieksam- 12. klass 

• Koolivaheajal õpetajatele õppekava töötoad, õpetajalt-õpetajale kogemuste jagamine 

• 29.04.2024 kavandamisel vaimse tervise loengud 7.-12. klass õpilastele 

Tekkis küsimus: loeng on planeeritud 7-12. klassi õpilastele, mille põhjal see valik tehti? Kas 
planeeritakse koolitusi ka nooremale kooliastmele?  

Direktor Maire Murumaa vastas, et valik tehti lähtuvalt asjaolust, et tulemas on eksamiperiood, 
sisseastumiste periood ning samuti arvestati loengu teemat ja esinejat. Direktor lisas, et kindlasti 
planeeritakse ka noorematele õpilastele erinevaid loenguid ja koolitusi.  

• 29.04.2024 rahvusvahelise tantsupäeva tähistamine 

 

 



4. Vastus T. Kalda 19.03.24 kirjale  
 
Direktor Maire Murumaa vastas T.Kalda 19.03.24 kirjale: 

1. Millal ja millise otsusega alustati arengukava koostamise protsessiga, kes määrati töörühma ning 

millal koostati tööplaan? 

 

Direktor Maire Murumaa vastas, et koolina ei ole mingeid eraldi dokumente siia alla loodud, 
tööprotsessiga alustati juba augustikuus ja kavandati ära kokkulepped- kaasati üks magistrant. 
Direktor lisas, et täpset kuupäevalist kondikava paika ei pandud, et millal täpselt mingit tegevust 
tehakse, aga ära kavandati kõik koolivaheaegade tegevused ja moodustati arendusmeeskond ning 
samuti olid kaasatud kõik õpetajad ja muud töötajad (raamatukoguhoidja, koristajad jne). 
 
2. Palun minule kui lapsevanemate esindajale välja tuua sihtrühmade kaupa kaasatud isikute arv 

ja läbiviidud koosolekute arv, seejuures ära näidates millise teema kohta sihtrühmalt arvamust 

konkreetsel koosolekul küsiti (võib välja tuua ka seose arengukava koostamise tööplaaniga). 

 

Direktor Maire Murumaa vastas, et lastevanematest oli kaasatud 5 - need kes osalesid arengukava 
mõttetalgutel; õpetajaid õppenõukogul osales 45; õpilastest osalesid 10. ja 11. klass. 
 
Sooviksin tutvuda kaaskirjas nimetatud arengukavaga seotud protokollidega: 

1.13.03.2024 toimunud õppenõukogu protokoll 

2.1.03.2024 õpilasesinduse protokoll. 

 

Direktor Maire Murumaa vastas, et protokollidega saab tutvuda koolis. Direktor lisas, et 
õpilasesinduse protokollid on planeeritud lisada Tera- keskkonda ning arutlusel on erinevate 
sisedokumentide avalikustamise võimalused (oma kooli lastevanematele ainult).  
 
 
5. Jooksvad küsimused 

1. Seoses juhtkonna ringkäiguga erinevatesse koolidesse, tehti ettepanek, külastada ka Palupera kooli 
(mida on ka varasematel aastatel tehtud), lähtudest  asjaolust, et vallal on plaan sulgeda kooli kolmas 
kooliaste ning seega on oluline julgustada lapsevanemaid oma lapsi panema Otepää Gümnaasiumisse. 
Takistava asjaoluna toodi välja transpordi probleem valdade vahel, aga leiti, et antud teemat on 
kindlasti võimalik arutada.  

Direktor  Maire Murumaa vastas, et kool kindlasti arvestab selle ettepanekuga.  

2. Valla esindaja Jorma Riivald täpsustas eelmisel hoolekogu koosolekul tekkinud küsimust: kes 
esindas Otepää valda Haridusministeeriumi poolt korraldatud Haridusleppe kohtumisel. Jorma 
Riivald teatas, et Otepääd esindas selle kohtumisel Linnade ja Valdade Liit. 

Arutleti: kes ikkagi võiks valda esindada sellisel olulisel kohtumisel ja miks sellel osalemine oluline. 
Leiti, et kuna meie vallas on 4 koolis, siis on oluline saata ikkagi keegi vallast osalema, ning Otepää 
vallas peaks ikkagi olema selliseid inimesi, kes sellel kohtumisel võiksid osaleda. Arutati ka 
võimaluse üle, et teha hoolekogu poolt vallale ettepanek, et kui vald ei leia sobivat inimest, siis võiks 
osaleda keegi hoolekogust nendel kohtumistel. 

3. Uuriti käimasolevate tööjõu otsingute kohta. Direktor Maire Murumaa andis ülevaate konkursside 
tulemustest: psühholoogi töökuulutusele on tulnud 2 kandidaati, sotsiaalpedagoogi töökuulutusele 



on tulnud 2 kandidaat, väikeklassi õpetaja ja logopeedi töökuulutusele ei ole laekunud ühtegi 
kandidaati. Vestlused kandidaatidega algavad juba sellel nädalal.  

Direktor lisas, et kuulutatakse välja uus konkurssi, kus jätkatakse väikeklassi õpetaja ja logopeed 
otsinguid, lisanduvad ka saksa keele ja inglise keele õpetaja otsinguid (tähtajalised lepingud).  

4. Küsimus:  kui palju käib eelkoolis lapsi? Direktor Maire Murumaa vastas, et hetkel 22 last, aga 
kuna kooli on tulemas lisatuge vajavaid lapsi, siis moodustatakse ikkagi 2 esimest klassi ning lisaks 
võib tulla sügisel kooli ka lapsi, kes ei käi eelkoolis. 15.04 kell 9.00 toimub Otepää Gümnaasiumi 
juhtkonna ja Otepää Lasteaia juhtkonna, tugispetsialistide ja koolieelikute rühmade õpetajate 
kohtumine. 

5. Tekkis ka arutelu uue õppekava raames kehalise kasvatuse tundides läbi viidavate muudatustega. 
Direktor Maire Murumaa rääkis, et koolis käib juba ka arutelu kehalise kasvatuse tundide osas:  
väiksemad grupid; erinevad koormused; toimuvad grupeeritud tegevused- mitte soopõhised, vaid 
tegevusepõhised. Direktor lisas, et antud teemat arutatakse põhjalikumalt vaheajal toimuvatel 
koosolekutel/aruteludel.  

6. Küsimus: mitu ukraina rahvusest õpilast käib Otepää Gümnaasiumis ning kuidas on nende 
kohanemine meie koolis kulgenud? Direktor Maire Murumaa vastas, et hetkel käib meie koolis 5 
õpilast ning suurimaks probleemiks on laste jaoks ikkagi eesti keele omandamine ning eriti just 
kirjalik keel (õpikute tekstid). 

7. Küsimus: millal on kättesaadavad rahuoluküsimustike tulemused? Direktor Maire Murumaa 
vastas, et arvatavasti tulevad tulemused pigem sügise poole. 

 

 
Järgmine hoolekogu koosolek toimub 7.05.24.  
 
 

 

Tarmo Pilv       Leana Pauskar 
koosoleku juhataja      koosoleku protokollija 

/allkirjastatud digitaalselt/     /allkirjastatud digitaalselt/  
  


